
PS MRS z. s. Ratíškovice 
 

Zápis ze schůze 

18. 5. 2023 
 

Zahájení: 
 

Pravidelná schůze výboru PS MRS Ratíškovice byla zahájena v 18.00 hod dne 18. 5. 2023 v 

Ratíškovicích – na rybářské baště panem Pavlem Košuličem. 
 

Přítomni: 
 

Viz. seznam přítomných členů – Pavel Košulič, Tomáš Kočvara, Jan Gasnárek, Jaroslav Bábík 

 

 

A. Schválení programu 

  

1. Údržba revíru 

 

2. Rybářský kroužek 

 

3. Informace ze svazového výboru 

 

4. Závěr 

 

Program byl jednomyslně schválen v nezměněné podobě. 

 

B. Schválení zápisu 

 

Zápis z minulé schůze byl jednomyslně schválen v nezměněné podobě. 

 

 

C. Otevřené problémy 

 

1. Údržba revíru 

• proběhlo kácení topolu v prostoru terasy rybářské bašty vč. následného 

zapravení konstrukce střechy a chodníku okolo 

• náklady na provedení opravy byly celkem 10 000 Kč 

• úkol je splněn 

• proběhla reklamace opravy laviček a stolů u rybářské bašty kvůli sloupání nátěru 

– celkové náklady byly ve výši 23 377 Kč 

 

Pro: 4, proti: 0, zdržel se: 0. 

 

2. Rybářský kroužek 

• závěrečné zkoušky dětí proběhly 18. 3. 2023 (sobota) v ZŠ Ratíškovice 

• bylo přihlášeno 10 dětí a 4 dospělí, zkoušky vykonalo 7 dětí a 3 dospělí 

• někteří si do dnešního dne nevyzvedli rybářské lístky a povolenku k lovu 

• vyřízena dotace z obce Ratíškovice ve výši 10 000 Kč 

 



3. Informace ze svazového výboru 

• viz příloha, která bude součástí zápisu 

• hlavním bodem byla příprava na používání rybářského informačního systému 

MORS 2 

• všechny spolky musí přejít na MORS 2 od 1. 1. 2025 

 

4. Závěr 

• rybářské závody se uskuteční dne 16. 9. 2023 (sobota) v době od 6:00 – 14:00 

• závody budou smíšené – děti, mládež, dospělí 

• startovné – děti do 15- ti let vč. 100 Kč, dospělí 300 Kč  

 

 

Ukončení: 

 

Schůze byla ukončena v 19:00 panem Pavlem Košuličem. Termín příští schůze výboru                       

do 18. 8. 2023 

 

Zápis vyhotovil: Kočvara T. 

 

 

Schválil: Košulič P. 

 



Svazový výbor 30. 3. 2023  Stránka 1 z 13 

Moravský rybářský svaz, z.s., Soběšická 83, Brno, 614 00 
 
 

Zápis č. 1/23 
z jednání Svazového výboru (dále jen SV) Moravského rybářského svazu, z.s. (dále jen Svazu) 

 konaného dne 30. března 2023  
v kongresovém sále hotelu Avanti v Brně, Střední 549/61, 602 00 Brno 

 
1. Zahájení: 

Jednání zahájil v 8:20 předseda Svazu Mgr. Jiří Ryšánek. 
Přivítat členy SV, členy Svazové rady (dále jen SR), Svazové kontrolní a revizní komise (dále jen SKRK), 
pracovníky sekretariátu Svazu, členy profi RS, jednatele Pálava spol. s r.o. a hosty, které si jednotlivé 
pobočné spolky (dále jen PS) k jednání přizvaly a tuto skutečnost oznámili tajemníkovi Svazu. 

 
Dle prezenční listiny bylo při zahájení zasedání Svazového výboru přítomno 70 zástupců PS (68,63 %) 
s hlasovacím právem (statutární zástupci PS) z celkového počtu 102 členů SV, což představuje více jak 
polovinu zástupců. SV je usnášení schopen. 
 
Předseda Svazu upozornil přítomné, že v případě hlasování může za každý pobočný spolek hlasovat 
pouze jeden zástupce. To se týká spolků, které mají přítomny hosty na jednání. 

 
Předseda Svazu současně oznámil, že průběh zasedání bude zvukově zaznamenán a podle zvukového 
záznamu bude následně pořízen zápis. 
 
V úvodu dále požádal o uctění památky zesnulých kolegů. 

 
2. Volba zapisovatele: 

Předseda Svazu požádal o návrh pro volbu zapisovatele z pléna SV.  
Z důvodu nepodání žádného návrhu navrhl zapisovatelem tajemníka Svazu Ing. Habána. Ing. Habán 
veřejně vyslovil se svou případnou volbou souhlas.  
Nikdo z pléna nepředložil pozměňující návrh. 

 
Usnesení č. 01/01/2023/SV 08:20 
SV schvaluje zapisovatelem jednání SV pana Ing. Václava Habána. 
PRO: 69 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 1 

 
3. Volba návrhové a mandátové komise: 
 Předseda Svazu do návrhové a mandátové komise navrhl:  

za Svazovou radu: 
• pana Tomáše Starýchfojtů, 

za členy z pléna: 
• pana Miloše Konečného z pobočného spolku Ivančice, 
• pana Ing. Jiřího Hrazdila z pobočného spolku Brno 3. 

 
Nikdo z pléna nepředložil pozměňující návrh. 
Navržení veřejně vyslovil se svou případnou volbou souhlas. 
 

8:21 Počet členů SV byl navýšen na 73 přítomných, což je 71,57 %. 
 
Usnesení č. 02/01/2023/SV 08:22 
SV schvaluje členy návrhové a mandátové komise, jmenovitě Tomáše Starýchfojtů, Miloše Konečného a Ing. 
Jiřího Hrazdila. 
PRO: 73 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 

 
Návrhová a mandátová komise se ujala své práce a povinností. 
 
Předsedou návrhové a mandátové komise byl zvolen Tomáš Starýchfojtů. 
 
Předseda Svazu požádal přítomné členy SV, kteří budou nuceni opustit jednání před jeho ukončením, 
aby tuto skutečnost oznámili návrhové a mandátové komisi s tím, že mandátová a návrhová komise tuto 
skutečnost vždy oznámí řídícímu jednání. V této souvislosti požádal předseda Svazu mandátovou 
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a návrhovou komisi, aby řídícího jednání neprodleně informovala o případné neusnášení schopnosti SV 
poklesem počtu přítomných členů SV pod nezbytnou hranici. 

 
4. Schválení programu a rozhodnutí o návrzích na jeho doplnění a změny: 

Předseda Svazu předložil ke schválení následující návrh programu jednání:  
1. Zahájení  
2. Volba zapisovatele  
3. Volba návrhové a mandátové komise  
4. Schválení programu a rozhodnutí o návrzích na jeho doplnění a změny  
5. Kontrola plnění usnesení provedená předsedou SKRK  
6. Zpráva předsedy SKRK  
7. Zpráva předsedy Svazu o činnosti Svazové rady, zodpovězení dotazů a připomínek k činnosti 

Svazové rady a schválení její činnosti od posledního zasedání SV  
8. Zpráva SKRK o hospodaření Svazu v roce 2022 
9. Schválení roční závěrky za rok 2022 
10. Schválení rozpočtu na rok 2023 
11. Výsledky sportovní činnosti za rok 2022 
12. Zpráva o ostraze revírů v roce 2022 
13. Zpráva o činnosti KK v roce 2022 
14. Různé (diskuse) 

 
Předseda Svazu požádal přítomné členy SV, zdali má někdo návrh na doplnění či změnu programu 
jednání. 
Doplňující návrhy nebyly z pléna vzneseny. 

 
Usnesení č. 03/01/2023/SV 08:25 
SV schvaluje program jednání.  
PRO: 72 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 1                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                    
 
5. Kontrola plnění usnesení provedená předsedou SKRK: 

Kontrolu plnění usnesení provedl předseda SKRK Bc. Karel Hrdý: 
 
Usnesení z jednání mimořádného Sjezdu Svazu konaného dne 13. 6. 2021: 
• Zabývat se otázkou dotační politiky mládeže v rámci Svazu. 

Průběžný trvalý úkol. 
 

Usnesení SV konaného dne 4. 11. 2021: 
• Průběžně informovat PS o přípravě novely vyhlášky č. 197/2004 Sb., k provedení zákona č. 99/2004 

Sb., o rybníkářství, výkonu rybářského práva, rybářské stráži, ochraně mořských rybolovných zdrojů a 
o změně některých zákonů (zákon o rybářství). 

 Průběžný trvalý úkol do doby schválení novely vyhlášky. 
 

Usnesení z jednání SV konaného dne 22. 9. 2022 – SV ukládá Radě: 
• Usnesení 06/03/2022/SV – Svazový výbor Moravského rybářského svazu, z.s.: 

1. Bere na vědomí informace pobočných spolků obhospodařujících rybářské revíry na řece Dyji pod 
ND NM a s řekou Dyjí provázaná vodní tělesa o opakujících se havarijních situacích v období od 
19. 7. do 18. 8. 2022, v jejichž důsledku uhynuly desítky tun ryb a byla tak zásadním způsobem 
poškozena rybí obsádka dotčených rybářských revírů Svazu. 

2. Schvaluje, že cílem jednání MRS v dané věci je zajištění co nejlepších preventivních opatření k 
předcházení a včasnému řešení havarijních situací s rizikem úhynu ryb. 

3. Považuje za nevhodné, aby představitelé vedení MRS jednali ve věci samostatně bez účasti 
zástupců dotčených pobočných spolků a žádá o podání podrobné informace o výsledcích 
dosavadních jednání s Povodím Moravy, s.p. a příslušnými vodoprávními úřady. 

4. Zavazuje předsedu MRS a hospodáře MRS, aby vyvolali jednání s Povodím Moravy, s.p., 
příslušnými vodoprávními úřady a přizvanými externími odborníky v dané věci za přímé účasti 
pobočných spolků. 

5. Schvaluje, aby hlavním cílem jednání MRS v dané věci bylo zajištění: 
a. Osazení monitorovacího systému pro měření nasycení vody rozpuštěným kyslíkem v podélném 

profilu řeky Dyje mezi VD NM a jezem Bulhary včetně místa měření ve vodní nádrži v místě 
nátoku na MVE Nové Mlýny. Monitorovací systém by měl sledovat i výskyt vodního květu u 
hráze VD NM. Použité technologie musí umožnit on-line sběr a hodnocení dat a jejich 
zpřístupnění všem dotčeným stranám, včetně MRS Brno a dotčených pobočných spolků. 
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b. Změnu manipulačního řádu (tento se bude v roce 2023 schvalovat nový) tak, aby bylo zajištěno 
neprodlené nebo případně preventivní odstavení MVE Nové Mlýny a MVE Bulhary v případě 
kritického nedostatku kyslíku v řece Dyji. 

c. Finanční kompenzace za úhyny ryb v roce 2022, které by umožnily podporu obnovy rybí 
obsádky dotčených rybářských revírů MRS. 

d. Zahrnutí vodních útvarů řeky Dyje pod ND NM jako rizikových vodních útvarů z pohledu jejich 
stavu a rizika havarijních situací v plánu dílčího povodí. 

6. Vyzývá další pobočné spolky, pokud jsou jejich obhospodařované revíry postiženy podobnými 
havarijními situacemi, aby tyto skutečnosti předložily k řešení a zajištění prevence poškození 
rybích obsádek úhyny. 

7. Zavazuje členy Svazové rady MRS a pracovníky sekretariátu MRS, aby informovaly vedení 
pobočných spolků o veškerých skutečnostech souvisejících s danou věcí, včetně přizvání 
na všechna jednání věci se týkající. 

Usnesení trvá. 
 

Z jednání SV konaného dne 1. 11. 2022 – K jednotlivým bodům výsledků o provedení mimořádné 
kontroly hospodaření a činnosti Svazu za období 2019, 2020 a 2021: 
c) Organizační řád svazového sekretariátu, který je uveden jako další Svazový předpis ve Stanovách 

Svazu je poplatný své době a vyžaduje přepracování. 
Nutno zpracovat v návaznosti na další vnitřní předpisy. 

Stanoven termín pro projednání dne 16. 2. 2023 
Stanoven termín pro dopracování dne 28. 2. 2023 

Předseda Svazu informoval o rozpracování jmenované směrnice. Informaci doplnil tajemník Svazu, kdy 
z jednání poslední SR vyplynul návrh finálního dopracování směrnice až po zapracování a schválení 
změn Stanov Svazu v souvislosti s přípravou nového informačního systému. 

 
i) Podepsání zápisu zasedání Rady konaného 14. 5. 2020 – dle zápisu č. 4/2020 z jednání Rady 

nemělo dojít k podepsání zápisu č. 3/2020 z jednání Rady v uvedeném znění. Podpisující se dopustili 
podvodu, vědomě podepsali zápis, který nebyl v souladu se skutečností. 
1) Právní a svazové vnitřní předpisy upravující jednání svazových orgánů k rozhodnému datu 14. 5. 

2020: 
Vnitřní poměry Svazu se k rozhodnému datu 14. 5. 2020 řídily platnou právní úpravou, především 
zákonem č. 89/2012 Sb., občanský zákoník, ve znění pozdějších předpisů, Stanovami účinnými od 
1. 1. 2020 a Jednacím řádem účinným od 30. 3. 2017. 
Z vnitřních předpisů Svazu je třeba zmínit vybraná ustanovení Stanov a Jednacího řádu účinných 
k rozhodnému datu 14. 5. 2020 a upravujících jednání (zasedání) Svazové rady Svazu: 
 
§ 22 odst. 9 Stanov 
„Svazová rada se schází nejméně 9krát za rok. Svolává jí předseda. Svazová rada je schopna se 
usnášet, je-li přítomna nadpoloviční většina jejich členů. K přijetí usnesení je třeba nadpoloviční 
většiny přítomných členů. V případě rovnosti hlasů rozhoduje hlas předsedy“. 
 
§ 23 odst. 8 věta druhá Stanov 
„Předseda Svazové kontrolní a revizní komise nebo jím pověřený člen této komise se zúčastňuje 
zasedání Svazového výboru a Svazové rady s hlasem poradním“. 
 
ČÁST ČTVRTÁ IV. Svazová rada (k § 22 Stanov) Jednacího řádu 
„Řádná zasedání Rady svolává předseda Svazu písemnou pozvánkou, rozeslanou všem členům 
Rady a pravidelným hostům zasedání Rady nejméně 7 dní předem. K pozvánce musí být připojen 
program zasedání, stejnopis zápisu z předchozího zasedání a kopie zásadních dokumentů, které 
budou na zasedání projednávány“. 
„Zasedání Rady probíhá dle schváleného programu. Pravidelné body programu zasedání Rady 
jsou tyto:  
- verifikace zápisu z předchozího zasedání 
- schválení programu a rozhodnutí o návrzích na jeho změnu 
- kontrola úkolů 
- zpráva tajemníka Svazu 
- zpráva jednatelů obchodních společností, v nichž má Svaz majetkovou účast o stavu těchto 

společností 
- různé 
- usnesení 
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„Další body programu stanoví v souladu s ročním plánem předseda. Každý člen Rady je oprávněn 
navrhnout doplnění programu, a to při zasedání Rady či mimo ně, prostřednictvím tajemníka 
Svazu. O schválení programu a o návrzích na jeho doplnění rozhoduje Rada“. 
„Usnesení Rady jsou přijímána veřejným hlasováním, nerozhodne-li Rada, že o konkrétním návrhu 
bude rozhodnuto hlasováním neveřejným. K přijetí usnesení je třeba nadpoloviční většiny 
přítomných členů. V případě rovnosti hlasů rozhoduje hlas předsedy“. 
„O průběhu zasedání Rady, o výsledcích hlasování a o přijatých usneseních je pořizován zápis. Za 
jeho pořízení odpovídá tajemník Svazu. Stejnopis zápisu je do 10 dnů po jeho verifikaci zasílán na 
vědomí všem PS“. 
 

2) Zasedání Svazové rady Svazu dne 14. 5. 2020: 
Na zasedání Svazové rady Svazu dne 14. 5. 2020 byl návrh programu (poznámka: je uvedený pod 
bodem I. zápisu) doplněný o dva nové body (poznámka: jsou uvedeny pod bodem II. zápisu). 
Jeden z nových bodů „odvolání člena statutárního zástupce spolku Ing. Václava Habána – 
tajemníka sekretariátu MRS s návrhem na tajnou volbu a na zařazení jako 2. bodu programu“ byl 
do programu zasedání Svazové rady doplněn na základě návrhu učiněného tehdejším předsedou 
Svazové rady MVDr. Michaelem Javorou a po jeho odhlasování s výsledkem hlasování: pro 4, 
proti 2, nezdržel se nikdo (poznámka: v době hlasování bylo přítomno 6 členů z celkového počtu 9 
členů Svazové rady). 
Tajné hlasování po schválení zařazení nového bodu do programu zasedání Svazové rady pod 
pořadovým číslem 2 „odvolání statutárního zástupce spolku Ing. Václava Habána – tajemníka 
sekretariátu MRS“ skončilo výsledkem hlasování: 4 pro, 4 proti, nikdo se nezdržel (poznámka: v 
době hlasování bylo přítomno již 8 členů z celkového počtu 9 členů Svazové rady). Pro odvolání 
statutárního zástupce spolku Ing. Václava Habána – tajemníka sekretariátu Svazu nebyla 
hlasováním přítomných členů Svazové rady získána potřebná většina hlasů přítomných členů 
Svazové rady, tj. 5 hlasů. 
Jednou z ústavních zásad volebního práva je tajné hlasování. Zásada tajného hlasování znamená, 
že nesmí být možné spojit voliče s odevzdaným hlasem. Tím je současně dán rozdíl mezi tajným a 
veřejným hlasováním. 
Tajné hlasování o odvolání statutárního zástupce spolku Ing. Václava Habána – tajemníka 
sekretariátu Svazu bylo do programu zasedání Svazové rady dne 14. 5. 2020 zařazeno až po 
zahájení zasedání a po odhlasování na základě návrhu tehdejšího předsedy Svazové rady MVDr. 
Michaela Javory. Členové Svazové rady hlasovali o tomto doplněném bodu programu 
prostřednictvím anonymních hlasovacích lístků. 
Na skutečnosti, že pro odvolání statutárního zástupce spolku Ing. Václava Habána – tajemníka 
sekretariátu MRS nebyla hlasováním získána potřebná většina hlasů přítomných členů Svazové 
rady, tj. 5 hlasů, s odvoláním na zmíněnou zásadu tajného hlasování s obecným dosahem na 
tajnou volbu jako takovou nemohlo nic změnit ani veřejné prohlášení učiněné MVDr. Michaelem 
Javorou po zveřejněném výsledku tajného hlasování, že „je pro odvolání“ (poznámka: viz. strana 
třetí zápisu). Tajné hlasování bylo anonymní bez možnosti identifikovat, jak jednotliví členové 
Svazové rady hlasovali v rámci tajné volby. 
S ohledem na uvedené skutečnosti proto není možné v případě tajné volby aplikovat zásadu 
rozhodujícího hlasu předsedy, která je z logiky věci a zásady tajného hlasování aplikovatelná 
pouze na hlasování veřejné. 
S odvoláním na výše uvedené skutečnosti lze proto dospět k logickému závěru, že tajným 
hlasováním na zasedání Svazové rady Svazu dne 14. 5. 2020 nedošlo k platnému „odvolání 
statutárního zástupce spolku Ing. Václava Habána – tajemníka svazu MRS“. 
 

3) Zápis č. 3/2020 zachycující průběh zasedání Svazové rady Svazu dne 14. 5. 2020 
K bodu V. zápisu je třeba uvést, že takový bod vůbec nebyl do návrhu programu zasedání zařazen 
a ani v průběhu zasedání odhlasován, jak vyplývá z obsahu samotného zápisu. Jestliže do 
programu zasedání Svazové rady, který byl schválen na začátku zasedání, nebyl v průběhu 
dalšího zasedání zařazen nový bod (v pořadí třetí) – „hlasování o odvolání Ing. Václava Habána z 
funkce veřejným hlasováním aklamací“, který by bylo možné do programu zařadit teprve po jeho 
odhlasování většinou přítomných členů, k čemuž evidentně s ohledem na obsah zápisu nedošlo, 
potom se takové hlasování nemohlo vůbec uskutečnit a pokud se uskutečnilo, není možné dospět 
k jinému závěru, než že se jednalo o hlasování neplatné. Nehledě k uvedenému takové hlasování 
za tvrzené přítomnosti 7 členů Svazové rady proběhnout ani vůbec nemělo s odvoláním na 
vyjádření části členů Svazové rady přítomných na zasedání Svazové rady Svazu dne 14. 5. 2020, 
které v tomto směru koresponduje s obsahem zápisu ze zasedání Svazové rady dne 14. 5. 2020.  
Dále je nutno poukázat rovněž na nesrovnalosti v zápisu ze zasedání Svazové rady ze dne 14. 5. 
2020, a to na nesrovnalosti v časovém sledu průběhu zasedání 15:04, 15:06, 15:04 pod bodem V. 
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Zápis ze zasedání Svazové rady měl zapsat MVDr. Michael Javora v čase 15:08, tedy pouhé 2 
minuty po zahájení hlasování aklamací v čase 15:06 (poznámka: viz bod V. zápisu). 
MVDr. Michael Javora současně zasedání Svazové rady řídil. Logicky by tak měl být zápis 
pořizován v průběhu zasedání osobou, která zasedání zároveň řídila a vyhotoven měl být 
bezprostředně po ukončení zasedání (poznámka: v čase 15:06 přistoupeno k hlasování a v čase 
15:08 měl být zápis zapsán). 
Pokud měl být zápis ze zasedání Svazové rady ze dne 14. 5. 2020 sepsán skutečně dne 
14. 5. 2020 v čase 15:08, potom zcela důvodná otázka, proč nebyl zápis bezprostředně 
po skončení zasedání podepsán osobami pod textem zápisu uvedenými a proč byly podpisy osob 
uvedených pod textem zápisu vůbec úředně ověřovány, navíc až dne 25. 5. 2020, respektive dne 
27. 5. 2020. S ohledem na uvedené by bylo logické, že by byl zápis, který měl být sepsán dne 14. 
5. 2020 v čase 15:08, bezprostředně po ukončení zasedání podepsán osobami uvedenými pod 
jeho textem, k čemuž z logiky věci zřejmě nedošlo. Pokud by byl totiž zápis bezprostředně po jeho 
sepsání dne 14. 5. 2020 v čase 15:08 podepsán, potom by dne 25. 5. 2020, respektive dne 27. 5. 
2020, zápis nemohl obsahovat ověřovací doložku pro legalizaci „vlastnoručně podepsal“, ale 
musel by logicky obsahovat ověřovací doložku „uznal podpis na listině za vlastní“. Z uvedeného 
vyplývá, že zápis, který měl být sepsán dne 14. 5. 2020 v čase 15:08 byl podepsán až s odstupem 
11, respektive 13 dnů. 
Zápis ze zasedání Svazové rady Svazu ze dne 14. 5. 2020, který měl být sepsán dne 14. 5. 2020 
v čase 15:08, měl být podepsán osobami uvedenými pod jeho textem, mimo jiné tehdejším 
předsedou SKRK, a to před jeho verifikací. Tehdejší předseda SKRK by měl proto jako funkcionář 
nevyššího dozorčího orgánu Svazu zodpovědět otázku formulovanou v předchozím odstavci 
stejně jako by se měl vyjádřit mimo jiné k okolnostem, kdy a kde zápis podepsal, z jakého důvodu 
zápis jako člen jiného orgánu (nezávislého nejvyššího svazového kontrolního – dozorčího orgánu) 
podepsal, proč si nechal podpis na zápise úředně ověřit, proč zápis podepsal před jeho verifikací a 
zda si je jako funkcionář svazového kontrolního orgánu vědom toho, že uvedeným postupem 
mohlo dojít nebo dokonce došlo k porušení přinejmenším některých ustanovení vnitřních předpisů 
Svazu.  

Bude požadováno vyjádření předsedy SKRK k výše uvedenému, které SKRK projedná 
a vyhodnotí. 

Předseda SKRK podá vyjádření po zasedání SKRK konané dne 25. 1. 2023: 
 
Dne 14. 12. 2022 projednala SKRK MRS z.s. žádost SV: „vyjádření předsedy SKRK k podepsání 
zápisu zasedání Svazové rady MRS, z.s. konaného dne 14. 5. 2020“. Předseda SKRK MRS, z.s. 
podá vyjádření na prvním Svazovém výboru konaném dne 30. 3. 2023: 
Dne 14. 12. 2022 projednala SKRK žádost SV o vyjádření předsedy SKRK k podpisu zápisu z jednání 
SR ze dne 14. 5. 2020. Na jednání bylo ujednáno, že předseda SKRK podá své vyjádření na prvním 
zasedání SV v roce 2023, což je dne 30. 3. 2023.  
Předseda SKRK požádal o informaci, kdo zpracoval dokumentaci k danému problému, který byl 
prezentován ve výstupu z mimořádné kontroly hospodaření a činnosti Svazu za období 2019, 2020 a 
2021, a který dle jeho názoru neodpovídá pravdě.  
Předseda Svazu požádal předsedu SKRK aby konkrétně uvedl, kde spatřuje nepravdivé informace a 
uvedl je na pravou míru. 
Předseda SKRK konstatoval, že pisatel neuvedl celou pravdu konkrétně v bodě o revokaci zápisu ze 
14. 5. 2020.  
Dne 15. 6. 2020 svolal bývalý předseda Svazu pan MVDr. Javora emailem mimořádné zasedání SR 
na 22. 6. 2020 na 14:00 hodin v zasedací místnosti Svazu s následujícím programem: 
1. zahájení 
2. schválením programu 
3. kontrola usnesení 
4. ukončení pracovního poměru tajemníka MRS dle § 52/C 
5. mimořádný sjezd MRS 
6. různé 
7. usnesení 
Pan doktor javora konstatoval, že po událostech, které byly předmětem sporu po posledním jednání 
SR a odeslání materiálu rejstříkovému soudu doplní program o jeden bod, a to revokaci usnesení SR 
a zrušení zápisu a usnesení v plném rozsahu ze dne 14. 5. 2022 a nechat hlasovat o tom samém 
znovu. Proto dal hlasovat o pozměňovacím návrhu na návrhu programu.  
14:06 – bylo zahájeno hlasování o zařazení bodu revokace zápisu z rady ze dne 14. 5. 2020 a 
současně aby bylo hlasováno o tomtéž v plném počtu členů SR.  Pro zařazení bodu programu bylo 5 
členů SR, proti 4 členové, nikdo se nezdržel, bod byl schválen. 
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14:11 – bylo zahájeno hlasování o celém programu jednání mimořádné SR. Pro bylo 5 členů, proti 4 
členové, nikdo se nezdržel. Program jednání byl schválen. 
Revokace zápisu SR ze dne 14. 5. 2020 – po rozpravě bylo hlasováno: pro 6 členů, proti 3 členové, 
nikdo se nezdržel.  
Předseda SKRK konstatoval, že celá rozprava se týká neplatného dokumentu. 
K svému podpisu na dokumentu uvedl: dne 23 5 2020 v 17:26 hodin jsem byl elektronicky obeslán 
tehdejším předsedou MVDr. Javorou kdy mě bývalý předseda vyzval k podpisu zápisu s tím, že se 
pro podpis zastaví v místě mého bydliště a zápis následně předá na sekretariátu MRS. Po přečtení 
emailu jsem telefonicky kontaktoval tehdejšího předsedu se žádostí o podání vysvětlení konkrétně 
důvodu mého podpisu na předmětném dokumentu. Předseda mi ten tehdy vysvětlil, že se jednat 
pouze o potvrzení přítomnosti účasti předsedy SKRK nebo pověřeného člena SKRK na zasedání SR.  
Dokument jsem podepsal jenom z důvodu, který mi byl sdělen od pana předsedy, že se jedná jen o 
potvrzení mé přítomnosti na jednání SR. 
 
Předseda SKRK vyzval přítomné k případným dotazům: 
Zástupce PS Brno 3 Ing. Hrazdil: 
1. skutečnost, že SR dodatečně zneplatnila dokument z 15. 5. 2020 nic nemění na skutečnosti, že 

byl předsedou SKRK podepsán 
2. považuje za zvláštnost, kdy předseda svazu trvá na podpisu dokumentu, který nikdy před tím 

předseda SKRK nepodepisoval. K potvrzení účasti na jednání slouží prezenční listina, a nikoliv 
ověřený podpis na vlastním zápisu. 

Předseda SKRK konstatoval, že se s názory ztotožňuje. Je pravdou že podpis předsedy SKRK na 
zápisu z jednání SR je nestandardní. Nicméně mě k tomu kroku předseda Svazu vyzval a já jsem na 
výzvu přistoupil 
 
Zástupce PS Blansko Ing. Sklář: 
konstatoval, že ve vztahu k obecně platným normám je podpis na zápisu z jednání SR nutno brát jako 
legalizaci účasti předsedy SKRK na jednání, a nikoliv jako vidimaci. Navíc byl dokument zneplatněn. 
Požádal o ukončení diskuse a pokračování v jednání SV.  
 
Zástupce PS Týnec p. Zugárek: 
projevil nesouhlas s podaným vysvětlením. Považuje za nepodstatné, zdali je dokument v danou 
chvíli platný či nikoliv, podstatné zůstává že byl předsedou SKRK podepsán. Zpochybnil důvěru 
předsedy SKRK.  
Předseda SKRK požádal zástupce PS Týnec o konkretizaci, z jakých platných vnitřních svazových 
dokumentů vyplývá, že by předseda SKRK nemohl podepsat zápis ze SR. 
Současně požádal o vysvětlení, došlo-li jeho podpisem zápisu z jednání SR k nějaké škodě, nebo 
k nějakému protiprávnímu jednání.  
 
Zástupce PS Brno 2 Ing. Bartoň: 
konstatoval, že v rámci podaného vysvětlení a na základě diskuse je pro něj jako předsedu spolku PS 
Brno 2 předseda SKRK nedůvěryhodnou sobou. Zpochybnil nezávislost orgánu SKRK, kdy se nechá 
její předseda ovlivnit k podpisu dokumentu, který nikdy v minulosti nepodepisoval. 
Požádal o hlasování, zda li je předseda SKRK pro SV důvěryhodnou osobou.  
 
Předseda Svazu požádal SV o vyjádření stanoviska k návrhu PS Brno k hlasování o projevení důvěry 
předsedovi SKRK. 

 
08:53 upřesněn počet přítomných na 77 zástupců. 
 
Usnesení č. 04/01/2023/SV 08:54 
SV neschvaluje hlasování o projevení důvěry předsedovi SKRK.  
PRO: 17  PROTI: 60 ZDRŽEL SE: 0                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                    
 
Usnesení č. 05/01/20223/SV 08:55 
SV bere na vědomí kontrolu plnění usnesení provedenou místopředsedou SKRK. 
 
6. Zpráva předsedy SKRK: 
 Zprávu přednesl předseda SKRK Bc. Karel Hrdý: 

1. V roce 2022 bylo provedeno 34 řádných kontrol u dotčených PS, 2 mimořádné kontroly u PS Vyškov 
a sekretariátu Svazu a 1 řádná kontrola sekretariátu Svazu za I. pololetí 2022. Při kontrole u 
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jednotlivých PS nebylo zjištěno závažného porušení vnitřních předpisů Svazu. Nejčastější 
nesrovnalosti u PS: chybí záznamy PS ve Veřejném rejstříku. 

2. Dne 14. 12. 2022 byla započata kontrola u společnosti Pálava s.r.o. - nadále trvá, bude ukončena po 
dodání všech potřebných dokumentů, včetně účetní závěrky za rok 2022. 

3. V roce 2023 se dne 25. 1. 2023 uskutečnilo první jednání SKRK, kde SKRK. mimo jiné projednala 
žádost SV o „vyjádření předsedy SKRK k podepsání zápisu zasedání SR konaného dne 14. 5. 2020“. 
Předseda SKRK MRS, z.s. podá vyjádření na prvním Svazovém výboru konaném dne 30. 3. 2023. 

4. Schválení plánu práce a termínového kalendáře SKRK pro rok 2023. 
5. Rozdělení kontrol v roce 2023: PS Blansko, Boskovice, Brno 1, Brno 2, Brno 4, Brno 5, Brumovice, 

Bystřice p. H., Dolní Kounice, Dubňany, Hluk, Hodonín, Hrušovany nad Jev., Jemnice, Konice, Kyjov, 
Lanžhot, Nová Ves, Nové Město na Mor., Podivín, Pohořelice, Police, Prostějov, Rakvice, Rudíkov, 
Slavičín, Telč, Třebíč, Uherské Hradiště, Uherský Brod, Velké Bílovice, Vracov, Ždánice, Želetava, 
Pálava s.r.o., MRS, z.s. 2. pololetí/2022, MRS, z.s. 1. pololetí/2023. 

6. Zaslání oznámení o kontrole na jednotlivé PS. Předseda se zavazuje vyhotovit oznámení o kontrole 
výše uvedených PS a tyto se bude snažit předat statutárním zástupcům jednotlivých PS na 
Svazovém výboru konaném dne 30. 3. 2023 oproti podpisu. V případě možného nezdaru předání 
oznámení na SV, bude toto oznámení zasláno po dohodě na jednotlivé PS e-mailem, popřípadě jiným 
prokazatelným způsobem. 

7. Předání oznámení o provedení periodické kontroly hospodaření a činnosti Svazu za II. pololetí 2022. 
Tato kontrola byla započata po dopracováni účetní závěrky za rok 2022 dne 22. 03. 2023 od 07:30 
hodin v Brně na adrese sídla MRS, z.s., Soběšická 1325/83, 614 00 Brno. O výsledcích kontroly 
společnosti Pálava spol. s.r.o. a kontroly hospodaření Svazu za II. pololetí 2022 Vás budu informovat 
na následujícím Svazovém výboru v měsíci červnu. 

8. Na jednání SV navrhnout nový bod – zasílání zápisů z jednání (nebo zasedání) Svazové rady a 
Svazového výboru všem členům SKRK s termínem poslání zápisů podle ujednání Jednacího řádu 
MRS - (dohodnuto s tajemníkem Svazu na zasedání SKRK MRS, z.s. ze dne 25.1.2023). 

 
Usnesení č. 06/01/2023/SV 09:05 
SV bere na vědomí zprávu předsedy SKRK. 
 
7. Zpráva předsedy Svazu o činnosti Svazové rady, zodpovězení dotazů a připomínek k činnosti 

Svazové rady a schválení její činnosti od posledního zasedání SV 
Předseda Svazu informoval o: 
 ukončení akce „odbahnění rybníka Budeč“ rybářský revír Želetavka 2C, přípravě revitalizace rybníka 

Oborský, rybářský revír Býkovka 1A, nádrže Ježov horní a Hýsly, rybářský revír Kyjovka 3A – 
požádal tajemníka o krátký komentář: 
byla dokončena kompletní revitalizace rybníka Budeč, provedeno zaměření skutečného provedení 
zástupci poskytovatele dotace, je požádáno o závěrečné vyhodnocení akce poskytovatelem dotace. 
Byly dodrženy veškeré rozpočtové položky bez nutnosti úhrady vícenákladů, vyjma uložení potrubí 
pro převod MZP pod bezpečnostní přepad tak, aby nedocházelo k degradaci toku v úseku 
odtokového kanálu. Převedení MZP nebylo projektováno. 
K rybníku Oborskému bylo po dohodě s odborníkem zadáno vypracování projektu na rekonstrukci 
hráze a obvodových prvků. Byla podepsána smlouva s firmou Aqua-Regio o zajištění kompletního 
inženýringu akce. 
Obdobný postup jako u rybníka Oborského je navrhován u nádrží Ježov Horní a Hýsly.  
Všechny tři nádrže jsou ve vlastnictví Svazu.   
 

 jednání zástupců JmK, MěÚ Břeclav, PM, s.p., Svazové rady a PS Břeclav, Lednice, Podivín a 
Rakvice ve věci společného postupu při předcházení havarijních úhynů ryb na řece Dyji pod VD 
Nové Mlýny. Byla předložena odborná studie p. Borovce, která objektivně zhodnotila průběh a 
možné příčiny, které způsobily havarijní úhyn ryb na řece Dyji pod VD Nové Mlýny v roce 2022. Byla 
zřízena pracovní komise odborníků, kteří budou vyhodnocovat veškeré získané informace 
k návrhům řešení předcházení možných následných havarijních stavů. Za Svaz byl do komice 
jmenován p. Řehák, Ing. Grmela a doc. Adámek. 
Informace doplnil p. Řehák, potvrdil slova předsedy Svazu, přiblížil výsledky odborného posudku, 
informoval o žádosti směrem k zástupci JmK o přizvání zástupců vlastníků všech MVE na toku pod 
VD Nové Mlýny k dalšímu jednání komise tak, aby v případě jakýchkoliv nutných mimořádných 
manipulací na MVE Nové Mlýny postupovali v rámci možností obdobně.  

 
 jednání s novým ředitelem Lesy ČR v otázkách narovnání vztahů k nádržím v užívání Svazu a 

nastavení podmínek spolupráce. 
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 přípravě informačního systému MORS II – předseda požádal o krátkou informaci Ing. Láníčka: 
Ing. Láníček okomentoval předloženou prezentaci přípravy informačního systému s názvem MORS 
II.  
Zástupce PS Blansko Ing. Sklář vyslovil poděkování Ing. Láníčkovi a celé pracovní skupině přípravy 
systému MORS II. Současně navrhl ke zvážení hromadné pořízení identického hardwaru (PC, 
tiskárna) pro všechny PS. Požádal o informaci, jakým způsobem bude řešeno vedení evidence o 
činnost RS, která za svou činnost odpovídá státu. 
Zodpověděl Ing. Láníček – bude dále řešeno. 

 
 přípravě novely vyhlášky 197/2004 Sb. – informaci doplnil Ing. Habán: proběhlo mezirezortní 

připomínkové řízení a v současné době probíhá vypořádání se se vznesenými připomínkami. 
Problematická budou jednání se zástupci MŽP. 

 
 předložil k projednání aktualizace vnitřních předpisů Svazu:  

• odměňování svazových funkcionářů  
• mzdový předpis  
Požádal členy SV o připomínky k návrhům předpisů: 
Zástupce PS Blansko Ing. Sklář konstatoval, že předložené návrhy interních předpisů jsou 
nedokonalé a navrhl jejich dopracování.  
Předseda Svazu nechal hlasovat o návrhu PS Blansko.  

 
Usnesení č. 07/01/20223/SV 09:53 
SV neschvaluje dopracování předložených návrhů interních předpisů Odměňování svazových funkcionářů a 
Mzdový předpis. 
PRO:  19 PROTI: 28 ZDRŽEL SE: 30      

 
Další připomínky nebyly vzneseny. 

 
   o přípravě dalších interních předpisů:  

• organizační řád 
• archivační a skartační řád 
• směrnice pro činnost sportovních odborů a odboru mládeže 

  
 požadavku ČRS na zvýšení podílu Svazu na financování sportovní činnost ČR na úrovni národních 

a mezinárodních soutěží, které zastřešuje ČRS. Předložil alternativní návrhy ČRS na 
spolufinancování návrh rozpočtu na rok 2023 v celkové výši 10 079 394,-Kč poměrem: 
a) dle podílu závodníků ve vztahu k odboru – 22,1 %  tj. 2 227 546,-Kč 
b) dle podílu účasti členů na závodech – 21,5 %  tj. 2 167 069,-Kč 
c) dle podílu členské základny – 20,3 %    tj. 2 046 117,-Kč 
Standardní platba do roku 2022 činila 13,-Kč/dospělý člen – v roce 2023 by podíl činil 866 375,-Kč.  
SR navrhuje podíl na financování poměrem členské základny.  
S ohledem na skutečnost, že rozdíl mezi běžnou platbou a požadavkem činí cca 1 180 tis. Kč, 
navrhuje SR tuto částku uhradit z rezervního fondu (není předmětem rozpočtu) a po úpravě výše 
členských příspěvků pro následující roky v rámci rozdělené zisku za uplynulý rok příslušný finanční 
objem do rezervního fondu vrátit. 

 
Usnesení č. 08/01/20223/SV 09:53 
SV schvaluje podíl Svazu na spolufinancování sportovní činnosti zastřešované ČRS poměrem dle podílu 
členské základny ve výši 20,3 % rozpočtu, tj. dle návrhu SR včetně návrh financování z rezervního fondu a 
jeho následného doplnění.  
PRO:  74 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 3  
 

 požádal technika Svazu Ing krejčího o komentáře k otázkám plnění interního projektu, dovozu a 
vysazení úhoře, evidence havarijních úhynů, výsledků kontrol hospodaření za rok 2022 a přípravě 
úpravy ceníku ryb:  
• v rámci interního projektu 2022 byl financován nákup 40 kg úhořího monté z Francie, po odkrmu 

bylo vysazeno celkem 84 570 ks odkrmeného úhoře o celkové hmotnosti 439,65 Kg v ceně  
1 385 347,- Kč. Byl vysazen do celkem 46 rybářských revírů o rozloze 3 447 ha. Pro rok 2023 dle 
schváleného projektu bylo již dovezeno 27 kg, byl deponován k odkrmu do Vrůtek a 
předpokladem je vysazení 45 až 48 tis. ks do rybářských revírů Jihlava 7-8, Svratka 5, Dyje 7, 
Dyje 15 a Olšava 1A.  
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• čerpání dotace D17A (mimoprodukční funkce rybářských revírů) - v roce 2022 bylo čerpáno 
celkem 1 429 230,-Kč na rybářské revíry Dyje 5 a Dyje 7, pro rok 2023 bude postupováno 
obdobně. 

• evidence havarijních úhynů – v roce 2022 bylo na rybářských revírech MRS hlášeno celkem 19 
havarijních případů spojených s úhynem ryb a 3 případy na rybochovném zařízení. Celkové 
vyčíslené škody dle ceníku MRS na rybách dosahují částky 3 354 252,-Kč, přičemž v některých 
případech nebylo ze strany jednotlivých PS postupováno v souladu s Metodickým pokynem při 
zjištění havárie jakosti vody (nezaslané protokoly, hlášení neúplná, nevyčíslení škody atd.). 
Ing. Krejčí zopakoval, jak postupovat při mapování havarijních úhynů, postupu hlášení, pořízení 
protokolu. Upozornil na platnost pouze jednoho ceníku pro vypořádání náhrad za škody na 
rybách – zveřejněn na stránkách MZe ČR. 

• výsledky kontrol hospodaření za rok 2022–V roce 2022 nebyly zjištěny případy závažného 
porušení stanoveného způsobu hospodaření vysazováním druhů ryb mimo stanovený 
zarybňovací plán. Jako každoročně se objevilo několik případů zarybnění bílou rybou jako 
„náhrada“ za cejna velkého, popř. jejich vysazení v menších množstvích, jako potravní základna 
pro dravé druhy ryb. Novelou Vyhlášky č. 197/2004 Sb. dojde k zavedení přesného pojmu „bílá 
ryba“ a nebude již tento způsob vysazování tolerován. Po novele bude nutná případná úprava 
zarybňovací povinnosti v rozhodnutích státní správy rybářství. 
V průběhu kontrol hospodaření bylo řešeno několik případů dlouhodobého neplnění stanovené 
zarybňovací povinnosti, zejména ve vedlejších druzích ryb. Z nejčastějších odůvodnění ze strany 
PS je možné uvést např. neschopnost či neochota zajištění odběru násad vlastním dopravním 
prostředkem, nevysazení násad do všech rybářských revírů v užívání pobočného spolku, 
nedostačující výroba násad ve vlastních rybochovných zařízení a jiné. Nejedná se o závažné 
důvody znemožňující plnění stanoveného způsobu hospodaření, proto budou na PS MRS 
Mrákotín, Bystřice pod Hostýnem, Chropyně a Prostějov zaslány vytýkací dopisy s výzvou k 
okamžité nápravě závažného stavu. 
Vzhledem k tomu, že se sekretariát každoročně potýká s ignorováním plnění úkolů ze strany 
některých pobočných spolků, byl proveden rozbor v doručování násadových listů ke kontrole s 
následujícím výsledkem: 
− k datu 15.9. 2022 sekretariát neobdržel ke kontrole ani jeden vyplněný násadový list od 

celkem 47 pobočných spolků 
− k datu 31.10. 2022 nedoručilo žádné násadové listy 24 pobočných spolků 
− po zahájení kontrol hospodaření (tj. po 22.11.2022) zaslalo 5 pobočných spolků násadové 

listy ke kontrole za celý rok 
− v průběhu kontrol hospodaření (tj. po 22.11.2022) docházelo k zasílání násadových listů 

těsně před vlastní kontrolou pobočného spolku v množstvích až několik desítek ks s termínem 
vysazení násad např. září, říjen, ale i starší 

− byl zaznamenán jeden případ, kdy pobočný spolek předložil k vlastní kontrole hospodaření 21 
ks nepotvrzených násadových listů 

Včas potvrzené násadové listy jsou nezbytné (mimo dalších) ke zdárnému průběhu a ukončení 
kontroly hospodaření pobočného spolku v závěru roku. V období kovidových let byla ze strany 
sekretariátu tolerance k neplnění úkolů pobočných spolků vyšší a na místě. Nezodpovědný 
přístup (v mnoha případech i opakovaný) ale v současné době výrazným způsobem komplikuje 
činnost zaměstnanců sekretariátu v průběhu kontrol hospodaření. 
Jako příklad v ignorování úkolů ze strany pobočného spolku byl popsán průběh kontroly 
hospodaření u PS MRS Třebíč ve věcech např. zasílání násadových listů, nedodržení 
schváleného termínu kontroly hospodaření, snaha o nedodržení cen násad stanovených 
svazovým ceníkem, nepředložení požadovaných vyplněných tiskopisů. 
Z důvodu neutěšené situace v plnění úkolů ze strany některých pobočných spolků je nutné zvážit 
budoucí možná opatření, která povedou ke zlepšení stávajícího stavu. Konstatoval, že opětovně 
došlo k nedostatkům v hospodaření na rybářských revírech a vedení základní evidence o 
hospodaření. Z důvodu závažných nedostatků ve vedení hospodářské evidence u PS Moravský 
Krumlov, byla kontrola hospodaření PS ukončena až v náhradním termínu. U PS Hrotovice a PS 
Kostice došlo k vysazování druhů ryb, které nejsou uvedeny v zarybňovací povinnosti. Z důvodu 
obhospodařování rybářských revírů v rozporu se zákonem č. 99/2004 Sb. budou na PS zaslány 
vytýkací dopisy. 
Po dohodě na poradě hospodářů byly stanoveny termíny: 
Násadové listy jarního vysazení budou k potvrzení doručeny do termínu červnového 
zasedání SV.  
Násadové listy o vysazených násadách po tomto termínu budou doručeny do 1. 11.  resp. 
do zasedání SV. 
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• ceník ryb – z důvodu opětovného navýšení cen výrobců násad o cca 15 je nezbytná opětovná 
úprava svazového ceníku. Byl stanoven termín zaslání řádně odůvodněných písemných 
připomínek a návrhů ke svazovému ceníku rybích násad, které budou obsahovat vyčíslení 
zvýšených nákladů na výrobu násad v dostatečném rozsahu a ve vztahu k požadované změně v 
termínu nejpozději do 17. 4. 2023. 

 
Předseda Svazu se dodatečně vrátil k problematice projednání a schválení návrhů interních předpisů. 
Nechal hlasovat o schválení předložených návrhů interních předpisů Odměňování svazových 
funkcionářů a Mzdový předpis.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                               

Usnesení č. 09/01/20223/SV 10:10 
SV schvaluje znění interního předpisů Odměňování svazových funkcionářů. 
PRO:  61 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 16      
 
Usnesení č. 10/01/20223/SV 10:13 
SV schvaluje znění interního předpisů Mzdový předpis. 
PRO:  59 PROTI: 1 ZDRŽEL SE: 17      
 

 projednání podmínek pojištění členů Svazu. Proběhlo jednání s oblastním ředitelem Hasičské 
pojišťovny s žádostí o úpravu podmínek a případnou podporu Svazu (finanční i nefinanční). Budou 
požádány i další pojišťovací instituce o předložení návrhů možností pojištění členů Svazu při 
pořádání akcí Svazu a PS. O výsledcích budou podány informace. 

  
 šetření KÚ Zlín ve věci interního rozdělení rybářského revíru Morava 9A na Morava 9A a Morava 

9B. Požádal Ing Habána o krátkou informaci: závěry kontroly potvrzují legální činnost uživatele 
rybářského revíru, který z vážných důvodů provedl interní rozdělení rybářského revíru k podrobnější 
evidenci dosažených hospodářských výsledků. V rámci kontroly bylo zjištěno pouze pochybení 
v označení rozděleného rybářského revíru de jure neexistujícím názvem a číslem rybářského revíru. 
Výtka byla napravena umístěním nových informačních cedulí schválených příslušným orgánem 
státní správy. 

 
 činnosti profi RS za uplynulé období a o rozhodnutí p. |Karla Heše o ukončení své činnosti člena 

profi RS. Z potřeby doplnění skupiny členů profi RS bylo vyhlášeno výběrové řízení s termínem 
podání nabídek do konce měsíce března. 
V souvislosti s činností RS doplnil informace o ustanovování členů RS a jejich rozsahu působnosti 
Ing. Habán: příslušný rybářský orgán státní správy   

 
 problematice procesu ustanovování členů RS a rozsah jejich působnosti členů RS požádal o krátký 

rozbor Ing. Habána: dle současného výkladu MZe ČR může příslušný orgán státní správy ustanovit 
člena RS pouze na základě žádosti uživatele rybářského revíru. Tím zaniká běžná zažitá praxe, kdy 
na rybářské revíry v užívání Svazu, ke kterým má PS pověření k činnostem souvisejícím 
s obhospodařování revíru, může žádat o ustanovení i tento PS. Ke zjednodušení procesu podání 
žádosti na ustanovení RS na rybářské revíry v užívání Svazu a jeho organizačních jednotek, získal 
sekretariát plné moci k podání žádosti od většiny PS, které jsou přímými uživateli revíru. 
Nevyřešeným problémem pak zůstává uvedení výčtu rybářských revírů do průkazky RS. V rámci 
působnosti Svazu je přístup úředníků poměrně rozdílný. Výčet je uváděn formou „rybářské revíry a 
rybochovná zařízení Moravského rybářského svazu, z.s. a jeho organizačních jednotek“, nebo 
přílohou s výčtem revírů, nebo vystavením několika průkazek a v neposlední řadě odmítnutí 
ustanovení RS na více revírů než pojme vymezený prostor na průkazce.  
U prvního, nejběžnějšího postupu ustanovení člena RS na svazovou působnost však vzniká 
základní problém v tom, že člen RS je ustanoven pouze na rybářské revíry užívané Svazem a PS 
v den jeho ustanovení. Pokud by byť jen jeden den po ustanovení člena RS získá Svaz nebo PS 
nový rybářský revír, oprávnění RS na tomto novém revíru neplatí.  

 
 úročení volných prostředků – byl zřízen nový spořící vklad u ČS, a.s. na částku 5 mil. Kč s dobou 

úročení 6 měsíců 
 

 čerpání dotací z prostředků JmK v rámci uzavřeného memoranda – v roce 2023 bylo podáno 
celkem 6 žádostí v částce 1,2 mil. Kč. Z důvodu výše alokace finančních prostředků podpory byly 
žádosti poměrně kráceny na celkovou částku 1 mil. Kč. 
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 zápisech skutečných vlastníků – doplnil Mgr. Kubica. Všechny PS mají zapsány skutečné vlastníky 
průpisem platného povinného údaje ve spolkovém rejstříku. Pokud nemá PS aktuální zápis ve 
spolkovém rejstříku (po volbách, změně statutárních zástupců) není aktuální ani zápis skutečných 
vlastníků. Mgr. Kubica dále poukázal na povinnost PS zakládat do spisové dokumentace ve 
spolkovém rejstříku účetní závěrky za uplynulé období. Účetní závěrky je možné posílat i DS. 

 
 přípravě vzniku CHKO obora soutok – požádal o krátký komentář Ing. Habána: připravované 

vyhlášení CHKO Obora – soutok se dotýká cca 11 PS. K informovanosti všech dotčených bude 
svoláno jednání se zástupci AOPK. PS budou včas informovány. 

 
Předseda Svazu požádal člena SV o připomínky k činnosti SR od posledního zasedání SV. 
Zástupce PS Blansko Ing. Sklář: 
upozornil na skutečnost, že podle platné legislativy není na rybářských revírech v NP Podyjí ustanoven 
žádný člen RS. Oprávnění k ustanovení RS v této lokalitě přísluší správě NP, a nikoliv obecním úřadům 
obce s rozšířenou působností. 
Zodpověděl Ing. Habán – i v současné době existuje několik členů RS kteří byli ustanoveni před 
účinností nového zákona o rybářství. Ten v rámci znění § 34 potvrdil platnost jejich ustanovení dle 
předchozích předpisů. Se správou NP Podyjí jsou vedena jednání o stanovení nových členů RS. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
  
Předseda Svazu požádal o schválení činnosti SR od posledního zasedání SV. 

 
Usnesení č. 11/01/20223/SV 11:00 
SV schvaluje činnost SR od posledního zasedání SV. 
PRO:  77 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0     
 
11:15 upřesněn počet přítomných na 75 zástupců. 
 
8. Zpráva SKRK o hospodaření Svazu za rok 2022: 

Předseda SKRK Bc. Karel Hrdý z důvodu započaté a zatím neukončené kontrole hospodaření Svazu za 
rok 2022 požádal o přeložení bodu na jednání SV v měsíci červnu. 

 
Usnesení č. 12/01/2023/SV 11:16 
SV bere na vědomí přeložení bodu „Zpráva SKRK o hospodaření Svazu za rok 2022“ na jednání SV 
v měsíci červnu 2023. 
 
9. Schválení roční závěrky za rok 2022 

Závěrka hospodaření Svazu za kalendářní rok 2022 zpracovaná ekonomkou Ing. Fojtíčkovou byla 
předložena všem PS v elektronické podobě před jednáním SV, včetně návrhu rozdělení zisku v plné výši 
874 649,-Kč převedením do zarybňovacího fondu.   
Předseda Svazu požádal o připomínky k účetní závěrce za rok 2022. 
Připomínky nebyly vzneseny. 
Předseda Svazu požádal o schválení roční závěrky za rok 2022. 

 
Usnesení č. 13/01/2023/SV 11:20 
SV schvaluje účetní závěrku Svazu za rok 2022, včetně převedení zisku v plné výši 874 649,-Kč do 
zarybňovacího fondu. 
PRO:  75 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0     
 
10. Schválení rozpočtu na rok 2023 

Návrh rozpočtu včetně zapracovaných návrhů rozpočtových požadavků doporučených SR na rok 2023 
zpracovaný ekonomkou Ing. Fojtíčkovou byl všem PS předložen v elektronické podobě před jednáním 
SV.  
Předseda Svazu požádal o připomínky k návrhu rozpočtu na rok 2023. 
Ing. Habán požádal o úpravu rozpočtu navýšením položky odměn o částku inflace ve výši 7 % u paušální 
odměny právníka Svazu Mgr. Petra Kubici – obdobně jako u odměn ostatních funkcionářů Svazu.  
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Usnesení č. 14/01/2023/SV 11:22 
SV schvaluje rozpočet Svazu na rok 2023 dle předloženého návrhu SR včetně žádosti tajemníka Svazu o 
navýšení odměny právního zástupce Svazu o 7 %. 
PRO: 75 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 

 
11. Výsledky sportovní činnosti za rok 2022: 

Zprávy jednotlivých sportovních odborů byly všem PS předloženy v elektronické podobě před jednáním 
SV. 
Předseda Svazu požádal o případné dotazy a připomínky ke zprávám. 
Připomínky ani dotazy nebyly vzneseny.  
 

Usnesení č. 15/01/2023/SV 11:25 
SV bere na vědomí přeložení bodu „Zpráva SKRK o hospodaření Svazu za rok 2022“ na jednání SV 
v měsíci červnu 2023. 
 
12. Zpráva o ostraze revírů v roce 2022: 

Předseda Svazu požádal vedoucího profi RS p. Štěpánka o přednesení zprávy.  
Předseda Svazu požádal o dotazy nebo připomínky ke zprávě o ostraze revírů v roce 2022. 
Zástupce PS Blansko Ing. Sklář: 
• po několikáté upozornil na skutečnost, že neexistuje dobrovolná ani profesionální RS. Platný právní 

předpis zná pouze pojem Rybářská stráž ČR.  
Zodpověděl p. Štěpánek: je mu známo, že existuje pouze jediný pojem Rybářská stráž, nicméně používá 
rozlišení tek, jek je ve Svazu zažito, a tak jak ve svých zprávách zavedl Ing. Sklář.  
Doplnil předseda Svazu o konstatování, že se jedná o interní rozlišení a označení skupin RS. Současně 
požádal o právní výklad právníka Svazu. Mgr. Kubica podá písemné stanovisko. 
 
• vznesl dotaz z jakého titulu a proč jsou na sociálních sítích zveřejňovány informace a 

fotodokumentace o přestupcích rybářů na rybářských revírech. Přestupci jsou tímto dehonestováni.  
Zodpověděl p. Štěpánek: na sociálních sítích se zveřejňovaly přestupky zákazu vjezdu na polní a lesní 
komunikace v okolí rybářského revíru Dyje 7 a dále přestupky kdy si rybář ponechal více ulovených ryb, 
než umožňuje legislativa a interní předpisy, lovy ryb na více udic, lovu z lodí a problematiky lovu cizích 
státních příslušníků nedovoleným způsobem. Na žádné ze zveřejněných fotografiích a z popisu 
zjištěného nelze jakýmkoliv způsobem zjisti původce, pokud se k tomu sám veřejně nepřizná, tak aby se 
mohl cítil být jakkoliv dehonestován. Zveřejnění anonymních přestupků je veřejností kvitováno 
s povděkem a vliv na rybářskou základnu ve smyslu snížení obdobných přestupků je prokazatelný a 
tudíž žádoucí. 

 
• vznesl dotaz, proč když RS provádí školení členů RS v PS, proč se nezúčastnili školení pořádané 

MZe ČR 28. 2. 2023 v Praze.  
 

• vznesl dotaz proč RS provádí noční kontroly lodí bez předepsaného osvětlení plavidla 
Zodpověděl p. Štěpánek: pozastavil se nad dotazem jehož řešení přísluší spíše státní správě lodní 
dopravy, nicméně i tak reagoval na dotaz konstatováním, že všechny používané lodě jsou řádně 
vybaveny potřebnými prostředky včetně bílého osvětlení umístěného na zádi lodí. Není si vědom 
skutečnosti, že by noční kontroly probíhaly bez řádného osvětlení plavidla. 
Vyjádření doplnil předseda Svazu který konstatoval, že připomínky zástupce PS Blansko Ing. Skláře jsou 
charakteru, který spíše znevažuje činnost RS a v žádném případě nejsou konstruktivní tak, aby se 
činnost RS posunula kupředu ku prospěchu věci.  
Ing. Sklář reagoval stanoviskem, že RS je financována z prostředků všech členů a každý člen má právo 
vznášet připomínky a dotazy k jejich činnosti navíc v případě, že existují důkazy o jednání v rozporu 
s platnými předpisy je nutné na tomto fóru tyto informace sdělit. Pokud bude p. Štěpánek poukazovat na 
fakt, že Ing. Sklář není zástupcem státní správy, bude se o toto zajímat a získané důkazy předloží jako 
podnět Státní plavební správě v Přerově k řešení.  
P. Štěpánek doplnil své vyjádření o dovětek, že pokud vyznělo jako výtka vůči Ing. Sklářovi, bere svá 
slova zpět.  
Do debaty se zapojil Ing. Láníček s konstatováním, že není účelné řešit jakákoliv pochybení 
prostřednictvím příslušných úřadů, ale nejprve je projednat na úrovni svazových orgánů.  

 
Ing. Sklář se následně opětovně vrátil k projednání otázky zveřejňování přestupků rybářů na sociálních 
sítí.  
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Usnesení č. 16/01/2023/SV 11:45 
SV ukládá SR zpracovat podmínky zveřejňování činnosti RS včetně informacích o přestupcích na sociálních 
sítích a oficiálních informačních médiích Svazu.  
 

Další připomínky ani dotazy nebyly vzneseny. 
 
Usnesení č. 17/01/2023/SV 11:46 
SV bere na vědomí zprávu předsedy SKK o činnosti SKK v roce 2022.  

 
13. Zpráva o činnosti SKK za rok 2022: 

Předseda Svazu požádal předsedu SKK p. Rozsívala o přednesení zprávy. 
Předseda Svazu požádal o dotazy nebo připomínky ke zprávě o činnosti SKK za rok 2022. 
Připomínky ani dotazy nebyly vzneseny. 
  

Usnesení č. 18/01/2023/SV 12:05 
SV bere na vědomí zprávu předsedy SKK o činnosti SKK v roce 2022.  

 
14. Různé (diskuse): 

• zástupce PS Brno 5 p. Vágner požádal o sdělení termínu zasílání návrhů změn Bližších podmínek 
výkonu rybářského práva.  

Zodpověděl Ing. Habán – termín je neměnný a je stanoven do 30. 6. běžného roku 
 
• zástupce PS Bystřice pod Hostýnem p. Pešák požádal o možnost zakomponování příručky RS do 

nového informačního systému MORS II. 
Zodpověděl Ing. Láníček – bude zakomponováno.  
 
• zástupce PS Blansko Ing. Sklář požádal o informace: 

− který ze současných www stránek Svazu jsou aktuální a oficiální. 
Zodpověděl Ing. Láníček: zatím jsou oba weby aktuální. Po doplnění nového webu o informace o 
rybářských revírech včetně mapových podkladů bude starý web odpojen.  

− proč byly informace o termínu podání žádosti o dotace v rámci memoranda uzavřeného s JmK 
poskytnuty PS až několik dní po vyhlášení.  

Zodpověděl Ing. Habán: informace byla doručena cestou DS. Přístup do DS praktikuje sekretariát jednou 
týdně s ohledem na příslušné lhůty doručení zprávy. S JmK bylo ujednáno, že informace o termínu 
podání žádostí bude poskytnuta nejen DS, ale i upozorněním na emailovou poštovní schránku což se 
však nestalo.  
 
• zástupce PS Podivín p. Švec požádal o rozeslání rozboru p. Borovce o příčinách vzniku havarijního 

úhynu pod VD Nové Mlýny v roce 2022 všem PS.  
Zodpověděl Mgr. Ryšánek: zpráva byla jako zakázka zpracována pro PM, s.p. a je jejím majetkem. Bude 
vznesen dotaz na vlastníka zprávy, do jaké míry a v jakém rozsahu bude možné ji dále zveřejňovat.  
 

 
Závěrem předseda Svazu poděkoval přítomným zástupcům PS za účast na jednání SV a jednání SV v 12:17 
ukončil. 
 
Pravost zápisu z konání SV dne 30. 3. 2023 ověřili: 
 
 
 
 
 
 
 ……………………………………… ……………………………………… ……………………………………… 
 Mgr. Jiří Ryšánek, v.r. Ing. Václav Habán, v.r. Tomáš Starýchfojtů, v.r. 
 předseda Svazu zapisovatel předseda návrhové 
    a mandátové komise 
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